
                                                       Protokół Nr XII/2007 
z Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia  19 lipca 2007 roku odbytej w sali Urzędu 
                                                  Miejskiego, Stary Rynek 1.

                Porządek posiedzenia:

1. Otwarcie obrad XII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad XII Sesji Rady.
3. Przyjęcie protokółów z IX ,X, XI Sesji Rady Miejskiej.
4. Informacja o stanie utrzymania miejskich terenów zielonych.
5. Przyjęcie Programu „Bezpieczne Miasto na 2007 – 2010”.
6. Podjęcie  uchwał:
 1/ w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2007 rok,
 2/ w sprawie powołania zespołu  opiniującego kandydatów na ławników,
 3/ w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w Łowiczu, obręb
     Korabka ,
 4/ w sprawie zamiany nieruchomości pomiędzy Gminą Miasta Łowicza,
     a Spółdzielnią Inwestycji Budowlanych w Łowiczu,
 5/ w sprawie przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej 
     położonej w Łowiczu, obręb Korabka,
 6/ w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne obciążenie działek gruntu, stanowiących   
     własność Gminy Miasta Łowicza  położonych w Łowiczu obręb Bratkowice  
     prawem użytkowania na czas nieoznaczony na rzecz spółki działającej pod firmą    
     VECTRA Inwestycje S.A. z siedzibą w Gdyni, 
7/ w sprawie przystąpienia Gminy Miasta Łowicza do Stowarzyszenia Związek Gmin
    Regionu Łódzkiego.
8/ w sprawie  połączenia jednostek budżetowych Pływalni Miejskiej w Łowiczu i Ośrodka 
    Sportu i Rekreacji w Łowiczu oraz utrzymania nazwy powstałej z połączenia jednostki 
    Ośrodka Sportu i Rekreacji w Łowiczu i nadania statutu.
 7. Przyjęcie planów pracy Komisji na II półrocze 2007 roku.
 8. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
 9. Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
10.Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
11.Zakończenie obrad XII Sesji  Rady Miejskiej w Łowiczu.

Ad.1.

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Łowiczu Radny Henryk 
Zasępa. Powitał Radnych, Burmistrzów Miasta, Dyrektorów jednostek, Panią Marię 
Więckowską Sekretarza Miasta, Pana Marcina Fastyna Radcę Prawnego, Pana Arkadiusza 
Podsędka Skarbnika Miasta, przedstawicieli mediów.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że na ustawowy stan Radnych 21,obecnych 
jest 21 Radnych, wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne.

Ad.2.
Burmistrz Miasta Pan Krzysztof Jan Kaliński – wręczył podziękowanie Panu 
Krzysztofowi  Szachogłuchowicz za zorganizowanie spotkania związanego z Dniem Armii 
Krajowej, z prezentacją filmu i reżyserem filmu o Ryszardzie Bugajskim.
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Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że porządek obrad został przesłany wszystkim 
zaproszonym.
                                                 Pytań i uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że porządek obrad został przyjęty bez zmian.

Ad.3.

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Protokóły z IX, X, XI Sesji zostały 
wyłożone na Sali obrad oraz w Biurze Rady Miejskiej.
Sekretarzem IX Sesji był Radny Józef Szczepanik, natomiast na X, XI Sesji nie powołano 
Sekretarzy sesji.
Sekretarz Sesji oraz pozostali Radni uwag nie zgłosili.
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie Protokółów z IX, X, XI 
Sesji.                           19 „za”,0 przeciw, 0 wstrzymujących

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że protokóły zostały przyjęte bez zmian.

Przewodniczący Rady Miejskiej na Sekretarza sesji zaproponował Radnego Ryszarda 
Szmajdzińskiego , który wyraził zgodę.

Ad.4.

Informacja o stanie utrzymania miejskich terenów zielonych – przedstawił Pan Paweł 
Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych.
                                             / stanowi  załącznik /
Radna Ewa Zbudniewek - stwierdziła, że Park przy ul. Mickiewicza był bardzo ładnym 
ogrodem szkolnym i rosło w nim wiele ciekawych drzew i krzewów.
Obecnie jest mocno zaniedbany i wymaga dodatkowej pielęgnacji. Natomiast bardzo ładny 
park powstał w Alejach Sienkiewicza ,znacznie poprawiła się jego estetyka. 
Niektóre alejki podczas deszczu ulegają rozmywaniu, dlatego należy je umocnić. 
Jednym z problemów jest niszczenie  nasadzeń młodych drzew przez młodzież. 
Radny Robert Wójcik – stwierdził, że należy zwrócić uwagę na zieleń przy ul. Kaliskiej 
i ulicy Powstańców. Obecnie wykonywane są roboty związane z remontem nawierzchni ulicy 
i należy troszczyć się, aby drzewa nie były niszczone.
Pan Krzysztof Jan Kaliński- Burmistrz Miasta- poinformował, że wszystkim zależy, 
aby w mieście była ładna zieleń, ale ich pielęgnacja jest zależna od ilości zaplanowanych 
środków finansowych w budżecie miasta. Poinformował, że zachodziła konieczność wywozu 
śmieci ze składowiska dzikiego przy ul. Matejki, na który wydatkowano około 60.000 zł. 
Jednym ze sposobów, aby zapobiec dzikim wysypiskom byłaby sprzedaż wolnych terenów 
jako działki budowlane.
Na terenie miasta nie ma  wielu firm zajmujących się pielęgnacją zieleni, obecnie korzystamy 
z pomocy osób zatrudniających osoby bezrobotne w MOPS.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Radny Jacek Haczykowski.

Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził, że  Rada Miejska przyjęła do wiadomości 
przedstawioną informację.
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Ad.5.

Program  „Bezpieczne Miasto na 2007 – 2010” – przedstawiła Pani Edyta Fabijańska 
Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich./ stanowi  załącznik /

Radny Józef  Więcek – stwierdził, że dobrym rozwiązaniem jest finansowanie dodatkowych 
patroli Policji  z budżetu miasta.
Radny Robert Wójcik – przedstawił wniosek do Programu „Bezpieczne Miasto na lata 
2007-2010 / stanowi  załącznik /
Pan Krzysztof Jan Kaliński – Burmistrz Miasta – poinformował, że jeśli są interesanci 
niepełnosprawni przyjmowani są w Biurze Rady Miejskiej lub w pokoju obok Biura.
Radna Ewa Zbudniewek – zwróciła uwagę, że ciszę nocną do godziny 4- tej rano zakłócała 
mocno nagłośniona muzyka z Koncertu  „Techno”, który odbywał się na OS iR w ostatnią 
sobotę czerwca b.r. Wielu mieszkańców dzwoniło do radnych, na Komendę Policji o 
wyciszenie muzyki a jej odgłosy  można było wysłuchiwać w całym mieście i okolicach 
Łowicza. Wiele miast  nie zgodziło się na taki koncert  a  Burmistrz Łowicza  wyraził zgodę.
Pan Krzysztof Jan Kaliński – Burmistrz Miasta – poinformował, że decyzja o koncercie 
była wydana po raz pierwszy, ponieważ to była pierwsza sobota wakacyjna a młodzież nie ma 
na terenie miasta urządzanych dyskotek. Na terenie miasta odbywają się różne koncerty, 
muzyki organowej i poważnej.
Wielu mieszkańców i rodziców było zadowolonych z koncertu dla młodzieży, ponieważ 
młodzież bawiła się w Łowiczu nie w okolicznych wsiach.
Nie pozwolono na sprzedaż alkoholu ale w przyszłości należy zorganizować takie koncerty 
poza miastem. Koncert był  I raz w mieście, była pełna kontrola bezpieczeństwa młodzieży. 
Mieszkańcy miasta byli przeproszeni za zakłócenie ciszy nocnej.
Radna Ewa Zbudniewek – stwierdziła, że można organizować koncerty dla młodzieży, ale 
muzyka powinna być nie taka głośna.
Radna Jolanta Głowacka –poinformowała, że mieszkańcy są zadowoleni ,że młodzież może 
bawić się w naszym mieście, takich imprez jest zbyt mało.
Radna Grażyna Sobieszek – zwróciła się z prośbą do Pani Naczelnik Wydziału Spraw 
Obywatelskich o poinformowanie radnych, za jakie przewinienia Policja nakłada mandaty 
podczas dodatkowych patroli Policji. Zbyt mało Policja zwraca uwagę na zachowanie 
młodzieży szczególnie w okresie wieczornym.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Radny Jacek Haczykowski.
                                           / stanowi  załącznik /

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska w Łowiczu przyjęła 
Program „Bezpieczne Miasto na 2007 -2010” wraz z wnioskiem zgłoszonym przez 
Radnego  Roberta Wójcika.
           
Ad.6.

1/Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2007 rok – przedstawił 
   Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta /stanowi  załącznik /
                                      Pytań i uwag  nie zgłoszono.

   Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny  
   Grzegorz Wojciechowski/ stanowi  załącznik /
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    Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie 

                                             U c h w a ł ę Nr XII/103/2007 
                                     / 19 „za „ 0 przeciw ,0 wstrzymujący /

 2/Projekt uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów 
    na ławników –przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Radny Henryk Zasępa
                                    Pytań i uwag  nie zgłoszono.
                                       / stanowi  załącznik /
    Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował do składu zespołu następujących 
    Radnych:  Michała    Anyszewskiego
                      Leszka      Plichtę 
                      Józefa       Szczepanika 
    Radni wyrazili zgodę na pracę w Zespole Opiniującym.
       
    Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji 
                                                                                     Radny Jacek Haczykowski 
    Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawił Przewodniczący Komisji 
                                                                                     Radny Grzegorz  Wojciechowski 
    Opinię Komisji Społecznej – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny Piotr Pochwała
                                     / opinie stanowią  załączniki /  

     Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie 
                                             U c h w a ł ę Nr XII/104/2007 
                                     / 19 „za „ 0 przeciw ,0 wstrzymujący /

   3/Projekt uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej
      w Łowiczu, obręb Korabka – przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik 
                                                         Wydziału Gospodarki Gruntami 
                                            / stanowi  załącznik /
                                            Pytań i uwag  nie zgłoszono.
       Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji 
                                                            Radny Jacek  Haczykowski 
                                                /stanowi załącznik /
       Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie 
                                             U c h w a ł ę Nr XII/105/2007 
                                      / 19 „za „ 0 przeciw ,0 wstrzymujący /
      4/Projekt uchwały  w sprawie zamiany nieruchomości pomiędzy Gminą Miasta 
         Łowicza a  Spółdzielnią Inwestycji Budowlanych w Łowiczu – przedstawiła        
         Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami 
                                                 / stanowi  załącznik /
                                          Pytań i uwag  nie zgłoszono.
          Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji 
                                                            Radny Jacek  Haczykowski 
                                                /stanowi załącznik /
           Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie 
                                             U c h w a ł ę Nr XII/106/2007 
                                      / 19 „za „ 0 przeciw ,0 wstrzymujący /

4



       5/Projekt uchwały  w sprawie przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanej 
          nieruchomości  gruntowej położonej w Łowiczu, obręb Korabka  – 
          przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami 
                                                 / stanowi  załącznik /
                                         Pytań i uwag  nie zgłoszono.
         Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji 
                                                            Radny Jacek  Haczykowski 
                                                  /stanowi załącznik /
         Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie 
                                             U c h w a ł ę Nr XII/107/2007 
                                      / 19 „za „ 0 przeciw ,0 wstrzymujący /
      6/ Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne obciążenie działek 
          gruntu, stanowiących własność Gminy Miasta Łowicza  położonych w Łowiczu 
          obręb Bratkowice prawem użytkowania na czas nieoznaczony na rzecz spółki 
          działającej pod firmą VECTRA Inwestycje S.A. z siedzibą w Gdyni –
           – przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami 
                                               / stanowi  załącznik /
                                         Pytań i uwag  nie zgłoszono.
           Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący 
           Komisji Radny Jacek  Haczykowski 
                                                 /stanowi załącznik /
           Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie 
                                             U c h w a ł ę Nr XII/108/2007 
                                      / 19 „za „ 0 przeciw ,0 wstrzymujący /
        7/Projekt uchwały  w sprawie przystąpienia Gminy Miasta Łowicza do 
           Stowarzyszenia Związek Gmin Regionu Łódzkiego – przedstawiła 
           Pani Maria Więckowska Sekretarz Miasta /stanowi  załącznik/
                                                Pytań i uwag nie zgłoszono.
             Opinię Komisji Społecznej – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny 
                                                              Piotr  Pochwała.
                                                  / stanowi  załącznik/
             Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła jednogłośnie 
                                             U c h w a ł ę Nr XII/109/2007 
                                      / 19 „za „ 0 przeciw ,0 wstrzymujący /

           8/Projekt uchwały  w sprawie  połączenia jednostek budżetowych Pływalni 
              Miejskiej w Łowiczu i Ośrodka  Sportu i Rekreacji w Łowiczu oraz  
              utrzymania nazwy powstałej z połączenia jednostki Ośrodka Sportu 
              i Rekreacji w Łowiczu i nadania statutu – przedstawiła Pani
                                        Maria Więckowska Sekretarz Miasta
                                                 /stanowi  załącznik /
                                          Pytań i uwag  nie zgłoszono.
              Opinię Komisji Społecznej – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny 
                                                              Piotr  Pochwała.
                                                  / stanowi  załącznik/
             Po przegłosowaniu jawnym Rada Miejska w Łowiczu podjęła większością głosów
                                               U c h w a ł ę Nr XII/110/2007 
                                      / 16 „za „ 0 przeciw ,2 wstrzymujące /
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        7. Plany pracy Komisji na II półrocze 2007 roku – przedstawili Przewodniczący 
            Komisji:
            Radny   Grzegorz  Wojciechowski  – Komisja      Budżetu i Finansów
            Radny   Jacek        Haczykowski      - Komisja      Gospodarcza i Rozwoju Miasta 
            Radny   Krzysztof  Zieliński             - Komisja      Mieszkaniowa i Socjalna 
            Radny   Piotr           Pochwała           - Komisja      Społeczna 
                                                    /stanowi  załącznik /

       Radny Robert Wójcik – zwrócił uwagę, aby w Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej 
       dopisać pełną nazwę Komisji oraz w miesiącu grudniu wpisać przyjęcie planów pracy 
       na I półrocze 2008 roku.
       Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie planów pracy 
       Komisji na II półrocze 2007 roku.
                                            20 „za „ 0 przeciw, 0 wstrzymujących 
       Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że plany pracy zostały przyjęte 
       jednogłośnie i będą przekazane Dyrektorom i Naczelnikom Wydziałom celem 
       przygotowania materiałów na posiedzenia Komisji .

       Ad. 8. 

       Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami –
       przedstawił Pan Krzysztof Jan Kaliński/ stanowi  załącznik /.
           

        Ad. 9. 

        Interpelacje, zapytania, sprawy różne.

        Radny Ryszard Szmajdziński  – zwrócił się z zapytaniem, co z budynkiem przy 
        ul. Świętojańskiej, który jest ruiną .
        Czy uzyskano zgodę na remont bramy przy ul. Dominikańskiej.
               Radny zgłosił interpelację na piśmie / stanowi  załącznik /
        Pan Krzysztof Jan Kaliński – poinformował, że przy ulicy Świętojańskiej  
        jest budynek, który będzie  rozebrany.
        Poinformował, że planowany jest wykup terenów pod przyszłą budowę ulicy 
        przedłużającej ul. Bonifraterską do  rzeki Bzury. Były prowadzone negocjacje 
        z właścicielami gruntów i  miasto zaproponowało pewną cenę.
        Cena za grunty nie może być wysoka, ponieważ w tym rejonie są to tereny rekreacyjno- 
        sportowe. Wcześniej były kupowane działki budowlane od ulicy  Podrzecznej, 
        dlatego cena mogła być wyższa. Negocjacje będą wznowione w tej sprawie, ale 
         zaproponowana cena jest dość wysoka i przeznaczenie wyższej kwoty mogłoby być 
        niegospodarnością ze strony Burmistrza Miasta. Wykupione  tereny są potrzebne pod 
        realizację zadań wynikających z realizacji wniosku unijnego, o ile będzie rozpatrzony 
        pozytywnie.
        Pani Anna Gajewska – Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami- 
        poinformowała, że grunty  pod drogi można wywłaszczyć jako pod cel publiczny, 
        natomiast tereny pod cele rekreacyjne powinny być wykupione przez miasto.
        Pan Krzysztof Jan Kaliński –poinformował, że w przyszłości planowana jest budowa 
        Przystani Kajakowej na terenach przy rzece Bzura oraz Pływalni Miejskiej i wtedy
        planowany wykup terenów byłby niezbędny.
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         Burmistrz Miasta poinformował, że była propozycja Cechu Rzemiosł Różnych, aby 
         miasto wybudowało pełnowymiarową  ulicę Dominikańską ,ale konieczne jest 
         wyburzenie obecnego budynku Cechu i wybudowanie innego. 
         Nie wiadomo kiedy będą środki finansowe na ten cel.
         Radny Ryszard Szmajdziński – poinformował, że 6 właścicieli nieruchomości 
         wystąpiło z prośbą do radnego o zainteresowanie się problemem wykupu.
         Pani Anna Gajewska –stwierdziła, że jeśli będzie decyzja na lokalizację drogi 
         to można pozyskiwać grunty pod drogi.
         Obecnie było planowane wykupienie terenów  rekreacyjno- sportowych i właściciele 
         nieruchomości powinni wyrazić zgodę.
         Pan Krzysztof Jan Kaliński – stwierdził, że mieszkańcy chcą od miasta 
         wynegocjować bardzo wysokie kwoty a grunty są potrzebne ale nie niezbędne.
             
          Pan Artur Kowalczyk – mieszkaniec Łowicza zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie, 
          dlaczego dokonano połączenia Pływalni Miejskiej z Ośrodkiem Sportu i Rekreacji 
          a nie dokonano nazwy jednostki i nie powstał Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji, 
          o czym była informacja w prasie. Czy jednym z powodów nie był argument,aby 
          nie organizować konkursu na Dyrektora jednostki.
          Pani Maria Więckowska – poinformowała, że zmiana nazwy jednostki wiązała 
          by się z dodatkowymi kosztami. Trzeba byłoby wymienić pieczątki jednostki,   
          pracowników, dokonać zmiany kont bankowych.
          Poruszany argument przez mieszkańca  nie był brany pod uwagę.
          Pan Zbigniew Kuczyński – Dyrektor O S iR  poinformował, że w przypadku zmiany 
          nazwy jednostki należało by rozwiązać umowy z wszystkimi  pracownikami.
            
          Ad.10.

           Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że następna Sesja planowana 
           jest 30 sierpnia 2007 roku o godz.13-tej z następującymi tematami:

            1.Informacja o wykonaniu budżetu Miasta Łowicza za I półrocze 2007 roku.

           Ad.11.

          Przewodniczący Rady podziękował za udział i dyskusję.
          Na tym zakończono posiedzenie XII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

           
            Protokółowała:                        Sekretarz   Sesji                         Przewodniczący Rady
 
            Alicja Dutkiewicz                Ryszard Szmajdziński                     Henryk   Zasępa 
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